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“Vanaf nu horen we de stem van de paus”

pn
© Ingrid Hannes

Interview — BRUSSEL - RIK TORFS,
kerkjurist (KU Leuven), over het feit dat
aartsbisschop André-Joseph Léonard in een
betoging meestapt. 'Abortus, homohuwelijk
en euthanasie zijn de drie heikele punten.'

“De nieuwe aartsbisschop voelt zich een partijleider in de oppositie. Daarom is het ook niet
verwonderlijk dat hij aan een betoging deelneemt, dat doen leiders van oppositiepartijen ook”

Kerkjurist Rik Torfs is niet verrast door de verschijning van Léonard in de betoging 'Mars voor
het leven' afgelopen zondag in Brussel. De aartsbisschop was één van de 550 aanwezigen
die demonstreerden tegen de abortuswet, die zijn twintigste verjaardag viert.

Is het gebruikelijk dat een aartsbisschop de straat op gaat?
'In Spanje hebben de bisschoppen hun gelovigen al gemobiliseerd om tegen het
homohuwelijk en tegen een nieuwe abortuswet te betogen. Ook in Frankrijk zijn de
kerkleiders al op straat gekomen, onder president Mitterrand, in verband met
onderwijshervormingen. Maar in ons land zijn we dat niet gewoon, toch zeker niet van een
aartsbisschop. Léonard heeft dat als bisschop van Namen wel al gedaan, en dat blijft hij nu
doen. Hij wil aantonen dat hij strijdvaardiger is dan zijn voorganger.'

Is het volgens u een goede zaak dat Léonard dat doet?
'Ik weet niet of het superslim is, maar dit heeft wel het voordeel van de duidelijkheid. De
thema's die Léonard uitkiest, tonen ook aan wat de prioriteiten voor het Vaticaan zijn. We
zien his master's voice. In Rome zijn het homohuwelijk, abortus en euthanasie de drie
heikele punten. Dat zullen we de komende jaren ook in ons land merken.'

Riskeert de aartsbisschop daarmee niet om gelovigen af te stoten?
'Meer mensen zal hij hiermee alleszins niet aantrekken. Al zullen er wel mensen zijn die
denken: “die zegt ten minste zijn gedacht,. Dat is een groot contrast met Danneels, die altijd
het compromis opzocht.'

'De stijl van Léonard past in een maatschappelijke trend van radicalisering. De vraag is wel
of abortus een goed thema is. Een strijdpunt is dat in ons land nooit geweest. We zijn al
dertig jaar over euthanasie aan het debatteren, maar de abortuswet is nooit echt in vraag
gesteld. In de Verenigde Staten is dat bijvoorbeeld wel het geval, en ageren de bisschoppen
heel erg tegen abortus. Bij ons is dat niet onmiddellijk denkbaar.'


